



ຫ້ວຍງານຂ່າວສານ ພະແນກສັງລວມ ຫ້ອງການ ທຫລ
ໂທ / ແຟັກ (856-21) 260283

ບົດໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍ

ຫົວຂໍ້ “ຜູ້ວ່າການ ແລະ ກົງຈັກບໍລິຫານ ຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ”

ສະບາຍດີ ທ່ານຜູ້ອ່ານທີ່ຮັກແພງ !!! ດັ່ງທີ່ບັນດາທ່ານອາດຈະຮັບຮູ້ນຳກັນແລ້ວວ່າ ທະນາຄານ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ (ທຫລ) ແມ່ນ ເປັນອົງການຈັດຕັ້ງລັດ ທີ່ເປັນຕົວແທນ ຫຼື ເປັນເສນາທິການໃຫ້ແກ່ລັດຖະບານ ໃນການຄຸ້ມຄອງມະຫາພາກທາງດ້ານເງິນຕາ, ຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນ ແລະ ລະບົບການຊຳລະພາຍໃນປະເທດໃຫ້ມີສະຖຽນລະພາບ ແລະ ໜັ້ນຄົງໂດຍທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແມ່ນ ໄດ້ມີກົງຈັກຂັ້ນຕ່າງໆຢ່າງຄົບຊຸດເພື່ອເຂົ້າມາປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານຂອງຕົນຊຶ່ງໃນນັ້ນແມ່ນປະກອບມີກົງຈັກຂັ້ນຜູ້ວ່າການ ແລະ ກົງຈັກບໍລິຫານ ທີ່ເຂົ້າມາຄຸ້ມຄອງບໍລິຫານວຽກງານ ແລະ ປະຕິບັດພາລະບົດບາດດ້ານຕ່າງໆ.

ໂດຍອີງຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ (ສະບັບປັບປຸງ) ສະບັບເລກທີ 47/ສພຊ ລົງວັນທີ 19 ມິຖຸນາ 2018 ໄດ້ກຳນົດກ່ຽວກັບ ຜູ້ວ່າການ ແລະ ກົງຈັກບໍລິຫານໄວ້ໃນພາກທີ III ໝວດທີ 3 ແລະ ໝວດທີ 4 ຊຶ່ງໃນບົດນີ້ແມ່ນຈະໄດ້ສັງລວມບາງຈຸດທີ່ຈຳເປັນກ່ຽວກັບສອງກົງຈັກດັ່ງກ່າວ ມາໃຫ້ທ່ານຜູ້ອ່ານໄດ້ຮັບຊາບ.

ຜູ້ວ່າການ: ເປັນສະມາຊິກລັດຖະບານຊຶ່ງຖືກແຕ່ງຕັ້ງ ແລະ ບົດຕຳແໜ່ງໂດຍປະທານປະເທດຕາມການສະເໜີຂອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີພາຍຫຼັງທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດຮັບຮອງເປັນຜູ້ຊີ້ນຳວຽກງານ ແລະ ນຳພາບໍລິຫານວຽກງານຮອບດ້ານພາຍໃນທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ທັງເປັນຜູ້ຕາງໜ້າໃຫ້ແກ່ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໃນການພົວພັນວຽກງານພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ, ເປັນຜູ້ຮັບຜິດຊອບຕໍ່ສະພາບໍລິຫານ ແລະ ລັດຖະບານ ກ່ຽວກັບວຽກງານເງິນຕາ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນ, ນຳໃຊ້ເຄື່ອງມືນະໂຍບາຍເງິນຕາທີ່ເໝາະສົມກັບສະພາບເສດຖະກິດໃນແຕ່ລະໄລຍະ, ອະນຸມັດຈຳນວນທະນະບັດ ແລະ ເງິນຫຼຽນທີ່ຈະພິມຈຳໜ່າຍ ຖອນ ແລະ ທຳລາຍໃນແຕ່ລະປີ, ອອກຫຼື ປັບປຸງ ແລະ ຍົກເລີກນິຕິກຳຕາມຂອບເຂດສິດຂອງຕົນ, ອອກ ຫຼື ຖອນ ໃບອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດການເງິນ, ການທະນາຄານ, ການບໍລິການຊຳລະ ແລະ ເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ຫຼື ໂຈະຊົ່ວຄາວການດຳເນີນທຸລະກິດດັ່ງກ່າວເມື່ອເຫັນວ່າມີການເຄື່ອນໄຫວ ຫຼື ການດຳເນີນງານທີ່ຂັດຕໍ່ກັບລະບຽບກົດໝາຍຂອງ ສປປ ລາວ.

ນອກຈາກ ຜູ້ວ່າການ ແລ້ວຍັງປະກອບມີ ຮອງຜູ້ວ່າການ ອີກຈຳນວນໜຶ່ງທີ່ເຂົ້າມາຊ່ວຍຜູ້ວ່າການ ໃນການຊີ້ນຳ ແລະ ນຳພາລົງເລິກວຽກງານແຕ່ລະດ້ານ ທັງເປັນຜູ້ຮັກສາການ ຫຼື ປະຕິບັດໜ້າທີ່ແທນ ໃນກໍລະນີທີ່ຜູ້ວ່າການ ຕິດຂັດ ແລະ ບໍ່ສາມາດປະຈຳການໄດ້ຊຶ່ງຮອງຜູ້ວ່າການ ແມ່ນ ຖືກແຕ່ງຕັ້ງ ແລະ ບົດຕຳແໜ່ງໂດຍນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ຕາມການສະເໜີຂອງຜູ້ວ່າການ.

ກົງຈັກບໍລິຫານ: ແມ່ນ ກົງຈັກການຈັດຕັ້ງໜຶ່ງຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຊຶ່ງຢູ່ຂັ້ນສູນກາງ ແມ່ນປະກອບມີ ກົມ ແລະ ທຽບເທົ່າກົມ (13 ກົມ ແລະ ທຽບເທົ່າກົມ 07) ທີ່ເປັນເສນາທິການໃຫ້ແກ່ຄະນະຜູ້ວ່າການ ໃນການຄຸ້ມຄອງບໍລິຫານ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານດ້ານຕ່າງໆ. ສ່ວນໃນຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນແມ່ນປະກອບມີ ສາຂາ ທຫລ ປະຈຳພາກ (ປະຈຸບັນມີ 05 ສາຂາຄື: ສາຂາ ທຫລ ພາກກາງແຂວງສະຫວັນນະເຂດ, ພາກເໜືອທີ່ແຂວງ ຫຼວງພະບາງ, ຊຽງຂວາງ, ອຸດົມໄຊ ແລະ ພາກໃຕ້ແຂວງຈຳປາສັກ) ທີ່ເຮັດໜ້າທີ່ເປັນເສນາທິການໃຫ້ແກ່ຄະນະຜູ້ວ່າການໃນການຄຸ້ມຄອງມະຫາພາກທາງດ້ານເງິນຕາ, ສິນເຊື້ອໃນຂອບເຂດທີ່ຕົນຮັບຜິດຊອບເຊັ່ນ ສາຂາ ທຫລ ພາກເໜືອແຂວງຊຽງຂວາງ ແມ່ນ ຄຸ້ມຄອງໃນຂອບເຂດແຂວງຊຽງຂວາງ, ຫົວພັນ ແລະ ໄຊສົມບູນ, ສາຂາ ທຫລ ພາກເໜືອແຂວງອຸດົມໄຊ ຄຸ້ມຄອງໃນຂອບເຂດແຂວງອຸດົມໄຊ, ຜົ້ງສາລີ, ຫຼວງນ້ຳທາ ແລະ ບໍ່ແກ້ວນອກຈາກເປັນເສນາທິການໃຫ້ແກ່ຄະນະຜູ້ວ່າການແລ້ວ ສາຂາ ທຫລ ປະຈຳພາກ ຍັງປະຕິບັດພາລະບົດບາດເປັນທີ່ປຶກສາທາງດ້ານການເງິນ-ເງິນຕາ, ສິນເຊື້ອ ໃຫ້ແກ່ຄະນະ

ຜັກ ແລະ ອຳນາດການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນທີ່ຢູ່ໃນຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ, ເກັບກຳຂໍ້ມູນເສດຖະກິດເງິນຕາ, ຄຸ້ມຄອງສາຂາທະນາຄານ ທຸລະກິດ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນ ທີ່ຕັ້ງຢູ່ໃນທ້ອງຖິ່ນທີ່ຕົນຮັບຜິດຊອບ.

ນອກຈາກກົງຈັກຢູ່ຂັ້ນສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນແລ້ວ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ສະບັບທີ່ກ່າວມາຂ້າງເທິງ ຍັງກຳນົດໃຫ້ສາມາດມີທ້ອງການຜູ້ຕ່າງໜ້າທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຢູ່ຕ່າງປະເທດ ເພື່ອຮອງຮັບທ່າອ່ຽງການຂະຫຍາຍຕົວຂອງວຽກ ງານທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວໃນອານາຄົດຊຶ່ງພະນັກງານຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແມ່ນ ມີຖານະເປັນພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ໂດຍການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ, ການປະຕິບັດສິດໜ້າທີ່ ແລະ ຜັນທະຕ່າງໆ ຕາມທີ່ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍວ່າດ້ວຍພະນັກງານ- ລັດຖະກອນ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ລະບຽບການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ທັງໝົດທີ່ໄດ້ນຳສະເໜີໄປນັ້ນ ກໍແມ່ນກົງຈັກການຈັດຕັ້ງໜຶ່ງຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ທີ່ເຂົ້າມາເປັນເສນາທິການໃຫ້ ແກ່ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວໃນການຄຸ້ມຄອງບໍລິຫານວຽກງານ ແລະ ປະຕິບັດພາລະບົດບາດຕ່າງໆ ຫວັງຢາງຍິ່ງວ່າ ເນື້ອໃນທີ່ຜູ້ ຂຽນນຳສະເໜີໄປນັ້ນຄືຈະເປັນປະໂຫຍດແກ່ບັນດາທ່ານ ໃນການສຶກສາຮຽນຮູ້ກ່ຽວກັບທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໃຫ້ຫຼາຍຍິ່ງຂຶ້ນ.

#ບົດຄວາມໂດຍ: ນ. ຄຳເປົ້າ ສຸວໍລະວົງ, ກົມນິຕິກຳ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ

ໃຊ້ເງິນກີບທົ່ວທັງຊາດສ້າງບົດບາດຄ່າເງິນກີບລາວ